



UNITED NATIONS OFFICE FOR WEST AFRICA

UNOWA

BUREAU DES NATIONS UNIES POUR L'AFRIQUE DE L'OUEST

STATEMENT

Statement by Mr. Said Djinnit, Special Representative of the United Nations Secretary-General for West Africa, on the bombing attacks in Nigeria

Dakar, 21 May 2014 - The Special Representative of the Secretary-General for West Africa, Mr. Said Djinnit, expresses his profound outrage at, and condemns in the strongest terms, the double bombing attacks that occurred in a market in the city of Jos in Plateau State, Nigeria, on 20 May 2014, resulting in the deaths of more than one hundred persons and scores of others injured.

Mr. Djinnit extends his solidarity and sympathy to the victims, their bereaved families as well as the government and the people of Nigeria. He urged that the perpetrators of these heinous and cowardly attacks against innocent civilians should be swiftly brought to justice.

The large-scale and devastating losses of lives caused by repeated indiscriminate killings cannot continue. The Special Representative of the Secretary-General for West Africa reiterates his appeal for a regional cooperation towards decisive response to this threat.

Mr. Djinnit also reiterates the commitment of the United Nations to supporting Nigeria's efforts to tackle terrorism threat within the framework of the United Nations Global Counter-Terrorism Strategy.

Mr. Djinnit visited Nigeria from 12-15 May 2014 as the High-Level Representative of the Secretary General to discuss with Government officials the assistance that the UN could provide in support of ongoing efforts to seek the safe release of the abducted girls in Chibok.

###

Communications and Public Information Office

Kouider Zerrouk, Chief CPIO – (+221) 33-869-8560 / 77- 3324928 – zerrouk@un.org

Guilaine Thébault Diagne, Officer – (+221) 33-869-8585 / 77- 4309946 – thebault-diagne@un.org

Web: <http://unowa.unmissions.org> – https://twitter.com/UN_UNOWA



UNITED NATIONS OFFICE FOR WEST AFRICA

UNOWA

BUREAU DES NATIONS UNIES POUR L'AFRIQUE DE L'OUEST

STATEMENT

Déclaration de M. Said Djinnit, Représentant Spécial du Secrétaire général des Nations Unies pour l'Afrique de l'Ouest, sur les attaques au Nigeria

Dakar, 21 mai 2014 - Le Représentant Spécial du Secrétaire général pour l'Afrique de l'Ouest, M. Said Djinnit, exprime sa profonde indignation et condamne avec la plus grande fermeté le double attentat qui s'est produit dans un marché de la ville de Jos dans l'Etat du Plateau, au Nigeria, le 20 mai 2014, causant la mort de plus d'une centaine de personnes et des dizaines de blessés.

M. Djinnit exprime sa solidarité et sa sympathie aux victimes et familles endeuillées, ainsi qu'au peuple et gouvernement du Nigeria. Il demande que les auteurs de ces attentats odieux et lâches contre des civils innocents soient rapidement traduits en justice.

La perte de vies humaines, massive et dévastatrice, causées par des violences aveugles et répétées ne peut pas continuer. Le Représentant Spécial du Secrétaire général pour l'Afrique de l'Ouest réitère son appel pour une coopération régionale visant une réponse décisive contre cette menace.

M. Djinnit renouvelle également l'engagement des Nations Unies à soutenir les efforts du Nigeria dans sa lutte contre le terrorisme, dans le cadre de la Stratégie antiterroriste mondiale des Nations Unies.

En sa qualité de Haut-Représentant du Secrétaire général, M. Djinnit a visité le Nigeria du 12 au 15 mai pour discuter avec les représentants du gouvernement de l'assistance que les Nations Unies peuvent apporter pour soutenir les efforts continus en vue d'obtenir la libération des jeunes filles enlevées à Chibok.

###

Communications and Public Information Office

Kouider Zerrouk, Chief CPIO – (+221) 33-869-8560 / 77- 3324928 – zerrouk@un.org

Guilaine Thébault Diagne, Officer – (+221) 33-869-8585 / 77- 4309946 – thebault-diagne@un.org

Web: <http://unowa.unmissions.org> – https://twitter.com/UN_UNOWA